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PROTOKÓŁ NR IX/2015 
 

z IX sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 30 kwietnia 2015 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 33 radnych, 
nieobecny: 

1. Jerzy Milewski 
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Bardzo proszę o zajęcie miejsc. Szanowni Państwo zanim zaczniemy 
sesję za chwilę zaczniemy konwent. Zanim zaczniemy konwent, 
poproszę o powstanie i uczczenie minutą ciszy naszego honorowego 
obywatela miasta Gintera Grassa i prof. Władysława Bartoszewskiego. 
Bardzo proszę o powstanie. 
 
Poproszę przewodniczących na chwilę, zrobimy bardzo króciutki 
konwent. Bardzo proszę przewodniczących szefów Klubów. 
 
Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 
Prezydenta Miasta Gdańska – druk 222;  
 
Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły 
Podstawowej Nr 27 w Gdańsku – druk 223;  
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Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora 
Szkoły Podstawowej Nr 27 w Gdańsku – druk 224;  
 
Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej niewłaściwego 
sposobu realizacji zajęć dydaktycznych oraz szykanowania pracownika 
przez Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 27 w Gdańsku – druk 229;  
 
Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej 
nieodpowiedniego traktowania ucznia przez Dyrektora Szkoły Podstawowej 
Nr 27 w Gdańsku – druk 230;  
 
Wpłynął wniosek Komisji Edukacji o włączenie do porządku obrad projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Gdańskiej Rady 
Oświatowej – druk 236;  
 
Wpłynął wniosek Komisji Kultury o włączenie do porządku obrad projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uzupełnienia składu Kapituły 
„Medalu Św. Wojciecha (S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia Mściwoja II 
(Mestwina II)” – druk 237;  

 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Gdańsku na uchwałę Nr 107/p211/P/15 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 16 kwietnia 
2015 roku – druk 235;  

                   
Wpłynęły autopoprawki: 
- druk 215, pkt 4 ppkt 1; 
- druk 216, pkt 4 ppkt 2; 
- druk 212, pkt 4 ppkt 4; 
- druk 205, pkt 4 ppkt 12; 
- druk 210, pkt 4 ppkt 13; 
- druk 204, pkt 4 ppkt 17. 
 
 
Szanowni Państwo będziemy w takim razie kolejno głosować 
o włączenie do porządku obrad. 
Pierwszy będziemy głosować druk nr 222, tj. druk Komisji Rewizyjnej 
o włączenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 
Prezydenta Miasta Gdańska – druk 222, jeżeli go przegłosujemy będzie 
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w punkcie 4 ppkt 24. Druk 222. Kto z pań i panów jest za włączeniem 
do porządku obrad tego druku?  
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
 
Druk 222 będzie w punkcie 4 ppkt 24. 
 
Druk 223. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem druku 223? 
 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
 
Druk 223 będzie w punkcie 25. 
 
Druk 224. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego druku do 
porządku obrad?  
 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
 
Druk 224 będzie w punkcie 26. 
 
Druk 229. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku 
obrad tego druku? 
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
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Rada Miasta Gdańska 
 w głosowaniu włączyła pod obrady  

 
Druk 229 będzie w punkcie 27. 
 
Druk 230. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem druku? 
 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
 
Druk 230 będzie w punkcie 28. 
 
Druk 236 dotyczy powołania Gdańskiej Rady Oświatowej. Kto z pań 
i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad tego druku? 
 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
 
Druk 236 będzie w punkcie 22A.   
 
Druk 237 dotyczący uzupełnienia składu Kapituły „medalu Św. 
Wojciecha (S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia Mściwoja II (Mestwina II)”. 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad tego 
druku? 
 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
 
Druk 237 będzie w punkcie 11A. 
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Druk 235 dotyczący wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gdańsku na uchwałę Nr 107/p211/P/15 Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 16 kwietnia 2015r.  
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad tego 
druku? 
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
 
Druk 235 będzie w punkcie 2A. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Proszę państwa, przypominam, że w dniu dzisiejszym upływa termin 
składania oświadczeń majątkowych za 2014 rok. Bardzo proszę, żeby 
wszyscy Państwo dopilnowali tego, do pomocy będzie Pan Dyrektor, czy 
Pani Irena w sekretariacie. Bardzo proszę o składanie tych oświadczeń. 
 
Zostały również przekazane informacje – sprawozdanie z działalności 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku i stan bezpieczeństwa 
sanitarnego Gdańska za 2014 rok.  
Gdybyście byli Państwo zainteresowani, to w pokoju 120 bardzo proszę 
można tą informację przeczytać.  
 
Teraz poproszę jeszcze w ramach naszej informacji o bardzo krótką 
wypowiedź, bo mamy dzisiaj na sali Wikinga, ale on Państwu sam 
przekaże, zresztą dostali już Państwo takie ulotki, bardzo proszę.  
 
Wiking WILHELM WSPANIAŁY  
Dzień dobry. Bardzo dziękuję za zaproszenie i możliwość przedstawienia 
w krótkich paru słowach idei naszej akcji. Ja nazywam się Wilhelm 
Wspaniały i przyjechałam półtorej tygodnia temu, przyleciałem właściwie 
na nasze gdańskie lotnisko z Norwegii. Proszę państwa, krótko i na 
temat.  
Dwa lata temu Pan Prezydent Paweł Adamowicz przekazał Polskiemu 
Stowarzyszeniu na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym na 40 lat 
budynek przy ul. Jagiellońskiej 11 na Przymorzu. Akcja Wspieraj Wikinga 
dotyczy Ośrodka Wczesnej Interwencji i Wspomagania Rozwoju, który 
mieści się w tej chwili na ulicy 1000-Lecia 13 A. Mieści się tam 20 lat 
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i w tej chwili przez to, że rocznie opiekuje się 1300 dziećmi jest już za 
miały.  
Polskie Stowarzyszenie pozyskało w tej chwili z funduszy norweskich 
4,5 mln złotych, ale aby wykorzystać te pieniądze na przystosowanie 
budynku na Jagiellońskiej 11 potrzebuje Stowarzyszenie jeszcze wkładu 
własnego w wysokości 500 tysięcy. Nie mogą to być pieniądze 
publiczne. To jest bardzo ważna informacja. Nie mogą to być środki 
publiczne, stąd Stowarzyszenie poprosiło mnie, żebym przyleciał 
i pomógł wspierać swoją osobą tę akcję. Ja oczywiście dzisiaj 
zapraszam, zachęcam Państwa do promowania idei, właśnie można 
zdjęcia sobie zrobić ze mną za darmo, więc można korzystać. Chodzi 
o to, żeby jak najwięcej mieszkańców Gdańska, ale nie tylko, 
dowiedziało się o akcji i chciało wesprzeć Stowarzyszenie poprzez 
prywatne wpłaty. 
Funkcjonuje strona www.wspierajwikinga.pl, którą Państwo na ulotce 
macie, funkcjonuje profil na Facebooku, więc bardzo, bardzo serdecznie 
Państwa zapraszam. 
Miałem okazję już spotkać się z Panem Prezydentem Pawłem 
Adamowiczem oraz z Panem Prezydentem Piotrem Kowalczukiem, 
miałem również, właśnie chciałem to zaznaczyć, okazję spotkać się już 
z Panią Skarbnik, więc my już o pieniążkach sobie pogadaliśmy tak 
bardzo konkretnie, ale miło, rzeczowo. 
To tyle drodzy Państwo, jeżeli ktoś chce sobie ze mną zrobić zdjęcie 
to zapraszam i bardzo, bardzo proszę o wsparcie, ale też o reklamę 
po prostu idei i całego zadania, bo to jest, mówię, praca, ponad 1300 
dzieci niepełnosprawnych mieszkańców miasta Gdańska.  
Dziękuję bardzo.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańska 
Bardzo dziękujemy za wizytę. Polecam Państwu tą akcję. 
Stowarzyszenie przy Jagiellońskiej rzeczywiście robi bardzo dużo 
dobrych rzeczy dla dzieci, mam nadzieję, że włączą się Państwo 
w promowanie tej idei.  
 
Porządek obrad: 
 
1. Sprawy regulaminowe 
      - otwarcie sesji; 
 
2. Komunikaty: 
     - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
     - Komisje Rady Miasta Gdańska, 
     - Prezydent Miasta Gdańska; 
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3. Oświadczenia Klubów Radnych; 
 

4. Uchwały: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok              
(druk 215); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 (druk 216); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

2.A) w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Gdańsku na uchwałę Nr 107/p211/P/15 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej     
w Gdańsku z dnia 16 kwietnia 2015 roku (druk 235); 

 
 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

                        K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 
3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego PKM - 

odcinek Matarnia w mieście Gdańsku (druk 209); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

4) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Osowa rejon ulicy Orfeusza w mieście Gdańsku (druk 212); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

5) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Rudniki Błonia rejon węzła Elbląska Trasy Sucharskiego i szkoły 
przy ulicy Miałki Szlak w mieście Gdańsku (druk 211); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

6) w sprawie nadania nazwy ulicy (ks. Jerzego Popiełuszki) (druk 217); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 
 

7) w sprawie nadania nazwy (Park im. ks. Bronisława Kabata) (druk 218); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
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Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                     Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 
 

8) w sprawie nadania nazwy (Rondo im. 77 pułku AK) (druk 219); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                       Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 
 

9) w sprawie nadania nazwy (Rondo Pamięci Męczeństwa Kresowian) (druk 220); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 
 

10) w sprawie udzielenia w roku 2015 dotacji celowych na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku (druk 228); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Janusz Tarnacki – Miejski Konserwator Zabytków 

 
11) w sprawie w sprawie wzniesienia pomnika Świętego Włodzimierza (druk 233); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska  
Anna Czekanowicz - Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

 

11.A) w sprawie uzupełnienia składu Kapituły „Medalu Św. Wojciecha(S. Adalbertusa)”  
      i „Medalu Księcia Mściwoja II (Mestwina II)” (druk 237); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marek Bumblis – Przewodnicząca Komisji Kultury  RMG 
 

12) w sprawie ustalenia zasad udzielania jednorazowych stypendiów Prezydenta Miasta 
Gdańska dla studentów uczelni wyższych przygotowujących się do podjęcia 
zatrudnienia na terenie Miasta Gdańska (druk 205); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 

13) w sprawie wyrażenia woli umorzenia udziałów Gminy Miasta Gdańska w spółce 
działającej pod firmą Forum Radunia spółka z ograniczoną odpowiedzialnością   
z siedzibą w Gdańsku (druk 210); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

14) w sprawie udzielenia Dyrektorowi Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 
pełnomocnictwa do zatwierdzania projektów współfinansowanych ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego (druk 213); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy  
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15) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie wraz z Gminą Miasta Gdyni, Gminą Miasta 
Sopot, Gminą Miejską Rumia, Gminą Miasto Reda,  Gminą Miasta Wejherowa, 
Gminą  Miejską Pruszcz Gdański, Gminą  Wejherowo, Gminą Pruszcz Gdański, 
Gminą Kosakowo, umowy na wykonanie ekspertyzy zgodności z Ramową 
Dyrektywą Wodną zadań objętych przedsięwzięciem Zagospodarowanie wód 
opadowych w zlewniach cieków i kanałów uchodzących do Zatoki Gdańskiej (druk 
231); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
 

16)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Zarządu Dróg i Zieleni 
w Gdańsku – jednostki budżetowej (druk 232); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mieczysław Kotłowski – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku  

 

17) w sprawie przyjęcia „Gdańskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy 
Zastępczej na lata 2015 – 2017” (druk 204); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Janina Liedtke-Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia: "Szczegółowego Programu Promocji 
Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym dla Gminy Miasta 
Gdańsk na 2015 rok" (druk 214); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

19) w sprawie wyłączenia Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego                  
z Zespołu Szkół Specjalnych Nr 1 im. Stefana Batorego przy ul. Batorego 26 
w Gdańsku (druk 225); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

20) w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego przy  
ul. Batorego 26 w Gdańsku (druk 226); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
 

21) w sprawie likwidacji Gimnazjum Nr 9 w Gdańsku z siedzibą przy ul. Śluza 3                   
(druk 227); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
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22) zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia trybu udzielania                    
i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form 
wychowania przedszkolnego, szkół oraz placówek publicznych i niepublicznych 
prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego               
lub osoby fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich wykorzystania (druk 234); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

22.A) w sprawie powołania Gdańskiej Rady Oświatowej (druk 236); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji RMG 
 
Prezydent Miasta Gdańska – opinia pozytywna 

 
23)  w sprawie  rozpatrzenia  skargi na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 58                  

w Gdańsku (druk 208); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

24)  w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Prezydenta Miasta Gdańska 
(druk 222); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RMG 
 

25)  w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 27 
w Gdańsku (druk 223); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RMG 

 
26)  w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 27                         

w Gdańsku (druk 224);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RMG 

 
27)  w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej niewłaściwego sposobu realizacji zajęć 

dydaktycznych oraz szykanowania pracownika przez Dyrektora Szkoły 
Podstawowej Nr 27 w Gdańsku (druk 229); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RMG 

 
28)  w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej nieodpowiedniego traktowania ucznia 

przez Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 27 w Gdańsku (druk 230); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RMG 
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5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.  
6. Wnioski, oświadczenia osobiste.                                             
7. Zakończenie obrad. 
 
 
 

PUNKT 2 
 

 

KOMUNIKATY 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańska 
Czy są komunikaty Komisji? Nie ma.  
Komunikaty Prezydenta? Też nie ma.  
 
 
 

PUNKT 3 
 
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
 
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańska 
Oświadczenia Klubów Radnych? Nie ma oświadczeń.  
W takim razie przechodzimy do pierwszej uchwały. 
 
 
 

PUNKT 4 
 
 

UCHWAŁY 
 
 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2015 rok (druk 215) 
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TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką druk 215 zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Ja tylko powiem, że wszystkie Komisje, Komisja 
Strategii i Budżetu, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej, Komisja 
Zagospodarowania Przestrzennego, Komisja Samorządu i Ładu 
Publicznego, Komisja Edukacji, Komisja Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia, Komisja Kultury, Komisja Sportu, Komisja Zrównoważonego  
Rozwoju, Komisja Turystyki i Promocji, poza Komisją Rewizyjną, 
opiniowały i wszędzie jest opinia pozytywna.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Dziękuję. Pani Skarbnik, chciałam się zapytać, płacimy pieniądze duże, 
czynsz, MTG, na DRMG, rozumiem, że to jest forma wspomagania 
Targów, tak? Dlatego, że przecież mamy nasze gminne budynki, gdzie 
nie musimy płacić, ponosić takich dużych kosztów. Ja rozumiem, 
że poprzedni budynek był trochę mały, ale są inne też budynki i jaki jest 
zamysł wynajmowania gdzieś budynku na taką dużą powierzchnię dla 
DRMG? Dziękuję.  
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę Państwa, tak jak powiedziałam obiekt przy ulicy Piekarniczej 
zostanie zwolniony przez Dyrekcję Rozbudowy Miasta Gdańska, więc 
ten budynek przejdzie do zasobu i zostanie określony cel przeznaczenia 
tego budynku, natomiast będzie w Międzynarodowych Targach 
Gdańskich zlokalizowanie i umiejscowienie wszystkich pracowników 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, bo zostało przejętych 26. 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
Panie Przewodniczący, Pani Przewodnicząca, po pierwsze to nie tylko, 
bo DRMG już było w komercyjnym budynku Zieleni. Wydział Remontów 
czyli połowa DRMG, cała oświata itd. była w budynku komercyjnym 
normalnym dzierżawionym, najmowanym. DRMG przeprowadziło analizę 
dlatego, żeby to też nie było żadnych wątpliwości, za pośrednictwem 
Colliersa za darmo, oczywiście żeby była jasność, tak? Colliers 
przeprowadził audyt, szukał lokalizacji. I analizy i porozumienie, które 
zostało przeprowadzone z Amber Expo z Międzynarodowymi Tragami 
Gdańskimi było najkorzystniejszą ofertą wskazaną przez Colliersa, czyli 
tak na prawdę połowa kosztów dochodzi jakby dodatkowych, ale 
pamiętajmy o tym, że za chwilę przygotowujemy do sprzedaży lub 
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zamiany w jakiejś formule 3 Maja, wyprowadzamy stamtąd już nasze 
jednostki, dlatego, że obiekt wymagałby minimum 20 mln. zł nakładów 
remontowych, chcemy go po prostu skomercjalizować i to co zostało 
uwolnione na Rakoczego jest przesunięte, będzie de facto zaludnione 
lub przez Wydział Skarbu albo przez Geodezję, albo przez kogokolwiek. 
Czekamy na to, żeby La Stadia została jak najszybciej 
zagospodarowana też pewnie na cele publiczne, żebyśmy mogli 
ulokować tam inne nasze jednostki typu np. Powiatowy Urząd Pracy, 
który też będziemy musieli wyprowadzić z 3 Maja. Myślę, że w 
perspektywie 2 – 3 lat najdłużej. Więc tutaj jakby nie ma żadnego 
nadzwyczajnego procesu. Pamiętajmy, że K5 jest również wynajmowany 
przez Urząd na Wydział Programów Rozwojowych oraz Wydział 
Edukacji. To jest wydaje się nam naturalny proces przede wszystkim 
elastyczny proces, są projekty, jest perspektywa wynajmujemy więcej 
miejsc. Nie ma projektów, nie ma perspektywy schodzimy z najmu 
miejsc, po prostu będzie mniej osób. Proces wynajmowania nie jest 
niczym złym i nadzwyczajnym.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Ja chciałabym być dobrze zrozumiana. Ja rozumiem tą ideę i jak 
najbardziej się z nią zgadzam z tym, natomiast się zainteresowałam tym, 
czy my nie mamy naszych budynków gminnych, w których możemy 
ulokować nasze jednostki tylko musimy u kogoś wynajmować? Nie ma 
takiej możliwości? Przecież są po szkołach na przykład budynki. 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
Praktycznie w tych szkołach, to mówimy tylko o jednej chyba przy ulicy 
Powstańców prawdopodobnie, który jest przygotowywany 
do komercjalizacji po to, żeby z tego projektu zbudować inną szkołę. 
Przypomnę był taki projekt „Szkoła za szkołę”, on wcale nie umarł, tylko 
musi być dopracowany jeśli chodzi o odpowiedni plan przestrzennego 
zagospodarowania i odpowiedni wolumen gruntu oprócz szkoły, który 
będzie jakby zagospodarowany. Do tego proponowany jest ralokacja 
MOPRu, który też idzie w pewne rodzaje budynków po oświatowych, tak 
to nazwę, natomiast pamiętajmy, że DRMG to nie jest zwykła przeciętna 
jednostka, ona wymaga pewnych standardów jeśli chodzi o dostęp do 
sieci, dostęp do Internetu, wymaga wysokich standardów biurowych, 
to nie jest zwykła administracyjna praca, to jest praca inżynierska.  
Zwracam uwagę, że Colliers wskazał, że MTG daje atrakcyjną ofertę, 
tam jest dobry dojazd, najlepszy w mieście, duża liczba miejsc 
postojowych parkingowych, w DRMG odbywa się bardzo dużo narad 
różnego rodzaju, to nie jest tylko obcy ale również z nami powiązany 
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kapitałowo w dziewięćdziesięciu procentach podmiot, nasz podmiot, 
miejski.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo, więcej nie ma głosów w dyskusji. 
Druk 215. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    22 
przeciw    -    10 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/186/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia  
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2015 – 2040 (druk 216 + 3 
autopoprawki) 

 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami druk 216 
z autopoprawkami zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Podobnie jak w poprzedniej uchwale wszystkie Komisje 
poza Komisją Rewizyjną opiniowały pozytywnie ten projekt. Głos 
w dyskusji Pani radna Małgorzata Chmiel 
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Pani Skarbnik chciałam się zapytać, powiedziała Pani, że TBS Motława 
otrzymuje dofinansowanie z BGK, chciałam się zapytać, obecnie jakiego 
rzędu jest to dofinansowanie i jaka jest cena metra kwadratowego 
obecnej realizacji mieszkań, może Pani ją zna, ja wiem, że tego drugiego 
pytania może Pani nie mieć wiadomości. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Z funduszu dopłat przewidziane są środki w roku 2015 - 6.495.000 zł, 
w roku 2016 – 11.399.000 zł. Koszt jednego metra wybudowania 
mieszkania 4.000 zł. 
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Dziękuję bardzo. Pani Skarbnik chciałam się dopytać jakie są zasady 
BGK, bo wiem, że tam pieniędzy nie ma w tej chwili i była ustawa, która 
przekazywała pewne środki w zeszłym roku, ale one zdaje się zostały już 
spożytkowane i skąd, dlatego się pytam, może czegoś nie doczytałam, 
o ogólne zasady, nie tyle o sumę którą Gdańsk dostanie ewentualnie ile 
o zasady na jakich BGK udziela kredytu niskooprocentowanego, tak?  
Jak to jest oprocentowane? 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ja w tej chwili proszę Państwa mówiłam o dotacji, którą otrzymamy 
z Banku Gospodarstwa Krajowego nie TBS-y tylko miasto otrzyma 
dotację. I wymieniłam kwoty dotacji. Podałam również wkład miasta do 
tego przedsięwzięcia i dwudziestoprocentowy wkład TBS-ów. 
 
Pytanie z sali nie do mikrofonu – nie słychać treści pytania. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie, nie to jest dotacja dla miasta. Kwoty, które Państwu wymieniłam.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca Dulkiewicz. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ 
Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja tylko krótkie pytanie, Pani Skarbnik 
a propos remontu sanitariatów w szkole przy Wielkopolskiej, kiedy ten 
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remont się odbędzie, czy on jest na ten rok zaplanowany w WPF-ie, czy 
na kolejne lata, proszę powiedzieć? 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest to zaplanowane w roku 2015. 
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Pani Skarbnik chciałam dopytać o boisko przy szkole na ulicy Modrej, 
rozumiem, że to jest na dokumentację? 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
Wszystkie są na realizację. Wszystkie tutaj zgłoszone wnioski o zmiany 
dotyczące modernizacji są już na realizację. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Więcej głosów nie ma w dyskusji. Druk 216 z trzema 
autopoprawkami. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za     -    20 
przeciw    -    10 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/187/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata              

2015 – 2020  
 

z dnia 30 kwietnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

2.A) w sprawie wniesienia skargi 
do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gdańsku na 
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uchwałę nr 107/p211/P/15 Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku z dnia 16 kwietnia 2015 roku 
(druk 235) 

 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 235 zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej  oraz Komisja 
Strategii i Budżetu opiniowały ten druk pozytywnie. Dziękuję bardzo 
przewodniczącym tych Komisji. Głosów w dyskusji nie ma. Przypomnę, 
że jest to druk 235. Kto z pań i panów jest za podjęciem? 
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 
Uchwalę Nr IX/188/15 

 
w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gdańsku na uchwałę  
Nr 107/p211/P/15 Kolegium Regionalnej  

Izby Obrachunkowej w Gdańsku  
z dnia 16 kwietnia 2015 roku 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

3) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego PKM – odcinek 
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Matarnia w mieście Gdańsku 
(druk 209) 

 
 
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biuro Rozwoju Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 209 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opiniowała 
pozytywnie ten projekt. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 209. Kto pań 
i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    28 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/189/15 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego PKM – odcinek 

Matarnia w mieście Gdańsku 
 

z dnia 30 kwietnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

4) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa rejon ulicy 
Orfeusza w mieście Gdańsku  
(druk 212 + autopoprawka) 
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MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biuro Rozwoju Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 212 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opiniowała 
pozytywnie ten projekt. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 212 
z autopoprawką. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    25 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/190/15 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulicy 

Orfeusza w mieście Gdańsku 
 

z dnia 30 kwietnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

5) o przystąpieniu do sporządzenia 
do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Rudniki Błonia 
rejon węzła Elbląska Trasy 
Sucharskiego i szkoły przy ulicy 
Miałki Szlak w mieście Gdańsku 
(druk 211) 
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MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biuro Rozwoju Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 211 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 211. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
 
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 
Uchwałę Nr IX/191/15 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Rudniki Błonia rejon 

węzła Elbląska Trasy Sucharskiego i szkoły przy ulicy 
Miałki Szlak w mieście Gdańsku 

 
z dnia 30 kwietnia 2015r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

6) w sprawie nadania nazwy ulicy 
(ks. Jerzego Popiełuszki) 
(druk 217) 

 
 
 
BOGUMIŁ KOCZOT – Dyrektor Wydziału Geodezji 
Przedstawił projekt uchwały druk 217 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Proszę Państwa Komisja Kultury opinia pozytywna.  
Głos w dyskusji Pan Przewodniczący tej Komisji Marek Bumblis. 
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Radny MAREK BUMBLIS – Przewodniczący Komisji Kultury 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado chciałbym podziękować Panu 
Prezydentowi za przygotowanie projektu uchwały i podjęcie inicjatywy 
Komisji. Komisji wydaje się, że ks. Jerzy Popiełuszko jest osobą, która 
łączy, osobą bardzo symboliczną, jego śmierć męczeńska oznacza 
faktyczne bankructwo komunizmu, to co później się działo to już 
dogorywanie tej bestialskiej idei. Wydaje mi się, że przyszłość pokaże, 
jeżeli Rada Miasta podejmie tę uchwałę, będzie to decyzja prawidłowa. 
Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma. Przypomnę druk 217. Kto z pań 
i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    33 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/192/15 
 

w sprawie nadania nazwy ulicy  
(ks. Jerzego Popiełuszki) 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

7) w sprawie nadania nazwy (Park 
im. ks. Bronisława Kabata) 
(druk 218) 
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BOGUMIŁ KOCZOT – Dyrektor Wydziału Geodezji 
Przedstawił projekt uchwały druk 218 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komisja wiodąca Kultury opiniowała pozytywnie.  
Więcej nie ma głosów w dyskusji. Druk 218. Kto z pań i panów radnych 
jest za podjęciem? 
 
 

za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/193/15 
 

w sprawie nadania nazwy (Park im. ks. Bronisława Kabata) 
 

z dnia 30 kwietnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

8) w sprawie nadania nazwy (Rondo 
im. 77 pułku AK) (druk 219) 

 
 
 
BOGUMIŁ KOCZOT – Dyrektor Wydziału Geodezji 
Przedstawił projekt uchwały druk 219 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komisja Kultury opiniowała pozytywna. Nie ma głosów w dyskusji. 
Druk 219. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
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za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/194/15 
 

w sprawie nadania nazwy (Rondo im. 77 pułku AK) 
 

z dnia 30 kwietnia 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 
 
 
 

9) w sprawie nadania nazwy (Rondo 
Pamięci Męczeństwa Kresowian) 
(druk 220) 

 
 
 
BOGUMIŁ KOCZOT – Dyrektor Wydziału Geodezji 
Przedstawił projekt uchwały druk 220 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komisja Kultury opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 220. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr IX/195/15 
 

w sprawie nadania nazwy (Rondo Pamięci Męczeństwa 
Kresowian) 

 
z dnia 30 kwietnia 2015r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 
 
 
 

10) w sprawie udzielenia w roku 
2015 dotacji celowych na prace 
konserwatorskie, restauratorskie 
i roboty budowlane przy zabytku 
(druk 228) 

 
 
 
JANUSZ TARNACKI – Kierownik Referatu Ochrony Zabytków, 
Miejski Konserwator Zabytków 
Przedstawił projekt uchwały druk 228 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komisja Kultury opinia pozytywna. Komisja Strategii i Budżetu również 
opinia pozytywna. Głos w dyskusji Pan radny Adam Nieroda. 
 
Radny ADAM NIERODA 
Dziękuje bardzo, Panie Przewodniczący. Panie Dyrektorze bardzo 
rzeczywiście cieszy poprawa proporcji jeżeli chodzi o stosunek pomiędzy 
wspólnotami mieszkaniowymi a obiektami sakralnymi, to znaczy, 
że jednak wspólnoty mieszkaniowe coraz lepiej spełniają warunki. Mam 
pytanie ile w sumie złożono wniosków i jakie błędy przy tych wnioskach 
były popełniane na przykład formalne? 
 
JANUSZ TARNACKI – Kierownik Referatu Ochrony Zabytków, 
Miejski Konserwator Zabytków 
Łącznie wpłynęło 26 wniosków. Te wnioski, które zostały odrzucone 
z przyczyn formalnych oczywiście nie zawierały wymaganych 
dokumentów i to jest podstawa do odrzucenia takiego wniosku. 
A te dokumenty są różne, one są wymienione w regulaminie, 
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w załącznikach także każdy ma świadomość jakiego typu dokumentów 
żądamy, poza tym chciałem jeszcze raz podkreślić, że jeśli chodzi 
o komunikację i otwartość, pomoc zawsze deklarowałem i dalej 
podtrzymuję tę deklarację. Nie zdarzyło się ani razu abym ja albo 
pracownik mój, który się też zajmuje dotacjami odmówił pomocy w tym 
zakresie. Nawet do tego stopnia, że proponujemy przyjście do nas 
z gotowym wnioskiem przed momentem złożenia i my sprawdzamy pod 
względem kompletności i wtedy jest pewność. Natomiast to, 
że określona ilość wniosków wpływa, myślę tutaj o wspólnotach 
mieszkaniowych, no wynika to być może z niewielkiego zainteresowania 
zarządców, bo oni nie są dodatkowo wynagradzani za podjęcie tego 
trudu i ich stosunek powiedzmy tutaj jakby o tym jakby decyduje. Poza 
tym też wspólnoty muszą mieć świadomość, że tę część pozostałą 
muszą pokryć z własnych środków czyli zaciągnąć kredyt. I tutaj w tej 
kwestii w ramach wspólnot są pewne nieporozumienia i stąd to wynika. 
Z kolei chciałem też powiedzieć, że pod względem ilości wspólnot 
mieszkaniowych, które od początku udzielania dotacji czyli od 2005 roku, 
to jest ponad 20 wspólnot uzyskało dotacje. Także jeśli jest rzeczywiście 
zainteresowanie jest i odzew. 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Czy mogę poprosić o informację jakie konkretnie obiekty dostaną 
te dotacje? 
 
JANUSZ TARNACKI – Kierownik Referatu Ochrony Zabytków, 
Miejski Konserwator Zabytków 
Tak, tak jak w uchwale zostało to napisane cerkiew św. Mikołaja 
w Gdańsku, Baszta Biała w Gdańsku, kamienica przy ulicy Pileckiego 7 
we Wrzeszczu, kościół św. Katarzyny w Gdańsku, św. Brygidy, 
św. Elżbiety, willa przy ulicy aleja Zwycięstwa 26, kamienica przy 
Chlebnickiej 29 tutaj złożyła dwa wnioski i dwa wnioski zostały 
pozytywnie rozpatrzone, kościół św. Józefa, kościół św. Trójcy, plebania 
kościoła Mariackiego w Gdańsku i synagoga we Wrzeszczu.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję Bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Druk 228. Kto z pań 
i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
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Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 
Uchwałę Nr IX/196/15 

 
w sprawie udzielania w roku 2015 dotacji celowych na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 
przy zabytku 

 
z dnia 30 kwietnia 2015r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

11) w sprawie wzniesienia pomnika 
Świętego Włodzimierza (druk 233) 

 
 
 
ANNA CZEKONOWICZ–DRĄŻEWSKA – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury 
Przedstawiła projekt uchwały druk 233 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Komisja Kultury opiniowała pozytywnie ten projekt. 
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Druk 233. Kto z pań i panów radnych 
jest za podjęciem? 
 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr IX/197/15 
 

w sprawie wzniesienia pomnika  
Świętego Włodzimierza 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 

11.A) w sprawie uzupełnienia składu 
Kapituły „Medalu Św. Wojciecha 
(S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia 
Mściwoja II (Mestwina II)” (druk 237) 

 
 
 
Radny MAREK BUMBLIS – Przewodniczący Komisji Kultury 
Przedstawił projekt uchwały druk 237 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 237. Ja tylko 
przypomnę, że do tego druku Prezydent nie wniósł uwag. Kto z pań 
i panów radnych jest za podjęciem? 
 
 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      1 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 
 
 
 

Uchwałę Nr IX/198/15 
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w sprawie uzupełnienia składu Kapituły „Medalu Św. 

Wojciecha (S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia Mściwoja II 
( Mestwina II)” 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

12) w sprawie ustalenia zasad 
udzielania jednorazowych 
stypendiów Prezydenta Miasta 
Gdańska dla studentów uczelni 
przygotowujących się do podjęcia 
zatrudnienia na terenie Miasta 
Gdańska (druk 205 
+ autopoprawka)  

 
 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
Przedstawił projekt uchwały druk 205 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie ten projekt 
uchwały. Głos w dyskusji Pani radna Beata Wierzba. 
 
Radna BEATA WIERZBA 
Szanowni Państwo, Panie Prezydencie, ja mam pytanie czego dotyczy 
autopoprawka? Czy ona dotyczy nazwy w uchwale zmiany z „uczelnia 
wyższa” na „szkoła wyższa”? 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
Dokładnie brzmi następująco autopoprawka: tytuł uchwały otrzymuje 
brzmienie: w sprawie uchwalenia zasad udzielania jednorazowych 
stypendiów Prezydenta Miasta dla studentów uczelni przygotowujących 
się do przyjęcia zatrudnienia na terenie Gdańska i konsekwencja tego 
w kolejnych elementach, paragrafach tejże uchwały. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Wyjaśnione, tak? Więcej głosów nie ma. Druk 205 
z autopoprawką. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwalę Nr IX/199/15 
 

w sprawie ustalenia zasad udzielania jednorazowych 
stypendiów Prezydenta Miasta Gdańska  

dla studentów uczelni przygotowujących się  
do podjęcia zatrudnienia na terenie Miasta Gdańska 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 

13) w sprawie wyrażenia woli 
umorzenia udziałów Gminy Miasta 
Gdańska w spółce działającej pod 
firmą Forum Radunia spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością 
z siedzibą w Gdańsku (druk 210 
+ autopoprawki) 

 
 
 
 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
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Przedstawił projekt uchwały druk 210 wraz z autopoprawkami zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Dwie komisje opiniowały. Komisja Polityki Gospodarczej 
i Morskiej opinia pozytywna. Komisja Strategii i Budżetu opinia 
pozytywna. Nie ma głosów w dyskusji. Druk 210 z autopoprawką. Kto 
z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    22 
przeciw    -      1 
wstrzymało się  -      9 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr IX/200/15 
 

w sprawie wyrażenia woli umorzenia udziałów Gminy 
Miasta Gdańska w spółce działającej  

pod firmą Forum Gdańsk spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

14) w sprawie udzielenie 
Dyrektorowi Powiatowego Urzędu 
Pracy w Gdańsku pełnomocnictwa 
do zatwierdzania projektów 
współfinansowanych ze środków 
Europejskiego Funduszu 
Społecznego (druk 213) 

  
 
 
ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
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Przedstawił projekt uchwały druk 213 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Nie ma głosów w dyskusji. Druk 213. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    28 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      2 
 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/201/15 
 

w sprawie udzielenia Dyrektorowi Powiatowego Urzędu 
Pracy w Gdańsku pełnomocnictwa do zatwierdzania 

projektów współfinansowanych ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 
 
 
 

15) w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie wraz z Gminą Miasta 
Gdyni, Gminą Miasta Sopot, Gminą 
Miejską Rumia, Gminą Miasta 
Reda, Gminą Miasta Wejherowa, 
Gminą Miejską Pruszcz Gdański, 
Gmina Wejherowo, Gminą Pruszcz 
Gdański, Gminą Kosakowo umowy 
na wykonanie ekspertyzy 
zgodności z Ramową Dyrektywą 
Wodną zadań objętych 
przedsięwzięciem 
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Zagospodarowanie wód 
opadowych w zlewniach cieków 
i kanałów uchodzących do Zatoki 
Gdańskiej (druk 231)  

 
 
 
MARCIN DAWIDOWSKI – Dyr. Wydziału Programów Rozwojowych 
Przedstawił projekt uchwały druk 231 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna, Komisja Zrównoważonego Rozwoju również opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 231. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?   
 

za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/202/15 
 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  
wraz z Gminą Miasta Gdyni, Gminą Miasta Sopot, Gminą 

Miejską Rumia, Gminą Miasta Reda, Gmina Miasta 
Wejherowa, Gminą Miejską Pruszcz Gdański, Gmina 

Wejherowo, Gminą Pruszcz Gdański, Gminą Kosakowo 
umowy na wykonanie ekspertyzy zgodności z Ramową 

Dyrektywą Wodną zadań objętych przedsięwzięciem 
Zagospodarowanie wód opadowych w zlewniach cieków 

i kanałów uchodzących do Zatoki Gdańskiej 
 

z dnia 30 kwietnia 2015 r. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
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16) zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia statutu Zarządu Dróg 
i Zieleni w Gdańsku – jednostki 
budżetowej (druk 232) 

 
 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 232 zgodnie z uzasadnieniem 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
podjęciem druku 232?  
 

za     -    20 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -    11 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/203/15 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Zarządu 
Dróg i Zieleni w Gdańsku – jednostki budżetowej 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

17) w sprawie przyjęcia „Gdańskiego 
Programu Wspierania Rodziny 
i Rozwoju Pieczy Zastępczej na 
lata 2015 – 2017” (druk 204                          
+ 2 autopoprawki) 
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ANNA SOBOTA – Zastępca Dyrektora ds. Rodziny i Dziecka MOPR 
Przedstawiła projekt uchwały druk 204 z dwoma autopoprawkami 
zgodnie z uzasadnieniem 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Proszę Państwa ten projekt uchwały opiniowały dwie Komisje. Komisja  
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia pozytywna opinia. Komisja 
Strategii i Budżetu również opinia pozytywna. Głos w dyskusji Pan radny 
Hamadyk. 
 
Radny ŁUKASZ HAMADYK 
Dziękuje Panie Przewodniczący za oddanie głosu. Przyjmuję również 
z uznaniem pracę jaką wykonali urzędnicy odpowiedzialni za tą wrażliwą 
dziedzinę jaką jest pomoc społeczna. Niestety mam pewną dygresję, 
mianowicie uważam, że po macoszemu potraktowaliśmy czynnik ludzki. 
Uważam, że w pieczy zastępczej nie będzie nigdy dobrze się działo gdy 
na stanowisku pozostaną osoby co najmniej średnio kompetentne. 
Za czasów Pani Prezydent Kamińskiej było to zrozumiałe ale za nowych 
czasów to już tak nie wypada. Nie dalej niż w poniedziałek w mediach 
pojawiła się informacja, że sąd podtrzymał wyrok skazujący dla pedofila, 
który był opiekunem i mężem dyrektorki placówki rodzinnego domu 
dziecka. Była to głośna sprawa na cały kraj i długo rzutować to będzie na 
opinię o Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie. Jakie konsekwencje 
poniosły osoby do których należał nadzór? Już mówię. Pani Dyrektor 
Jarema nie mając sobie nic do zarzucenia nadal pełni funkcję Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, odpowiedzialna za pieczę 
zastępczą Pani Wicedyrektor Sobota jak widać nadal pełni swoją 
funkcję, bezpośrednio odpowiadający pracownicy przesunięci na inne 
nowe stanowiska, mająca gasić pożary wybitnie to robiła, mogliśmy to 
zaobserwować pani rzeczniczka przesunięta na inne stanowisko. 
A przepraszam część z tych osób nie dostała premii na koniec roku, nie 
mówiąc już o posypaniu głowy popiołem i przeproszeniu osób dla 
których skupiono swoją frustrację i pomówiono o wybuch afery, ale to już 
jest inna liga więc o przeproszeniach to raczej nie będziemy tutaj 
dyskutować. Taki jest właśnie podział odpowiedzialności Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Rodzinie. Jeśli nie zatrudni się na tym stanowisku 
profesjonalistów amatorszczyzna będzie dalej hulać po całym Ośrodku 
Pomocy Rodzinie i Pieczy Zastępczej. I żadne programy tutaj nie 
pomogą. Ja ze swojej strony mogę powiedzieć, że Prezydent 
odpowiedzialny za tę dziedzinę ma moje pełne wsparcie i urzędnicy 
urzędu miejskiego również, ale z obserwacji wydaje mi się, że wsparcie 
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z każdej strony będzie tutaj konieczne, bo ciężko liczyć na granie 
do jednej bramki dyrekcji z ulicy Leczkowa. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Następny głos w dyskusji Pani radna Kołakowska. 
 
Radna ANNA MARIA KOŁAKOWSKA 
Proszę Państwa nie kwestionując oczywiście wartości tego programu 
jednak zwraca uwagę to, że jakby po macoszemu potraktowany jest 
program wspierania rodziny i nie ma tam programu, który pozwoliłby 
zapobiegać zjawiskom powodującym, że dzieci jednak trafiają do pieczy 
zastępczej na przykład nie ma nic o jakimś szerszym zastosowaniu 
poradnictwa rodzinnego, który wesprze rodzinę, pomoże, że ta rodzina 
będzie spójna, to byłoby bardzo potrzebne. Trzeba chyba zwrócić uwagę 
na konieczność upowszechniania mediacji w tych kryzysowych 
sytuacjach w rodzinie i przede wszystkim promocji pełnej rodziny, no bo 
dzieci nigdy nie czują się tak szczęśliwe jak wtedy kiedy mają mamę 
i tatę, i tutaj w ogóle generalnie nie ma takiego czegoś, że w Polsce jest 
promowana pełna rodzina. Może niech Gdańsk będzie prekursorem. 
W Poznaniu proszę Państwa do zasiłków rodzinnych gmina dodała jakiś 
tam własny swój dodatek, może i w Gdańsku, a może trzeba by 
w Gdańsku pomyśleć o tym, żeby też jakoś wesprzeć rodzinę również 
finansowo i pomyśleć o takim dodatku dla rodzin, które są w trudnej 
sytuacji, ale przeze wszystkim stawiać na pełną rodzinę. To na pewno 
pomoże nam wszystkim i tak bym prosiła, żeby jednak zwrócić na to 
uwagę.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Jeszcze głos jeden. Pani Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Pani Beata Dunajewska. 
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia 
Ja bardzo chciałam podziękować za wprowadzenie wszystkich 
poprawek, które zasugerowała Komisja Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia, a przede wszystkim za włączenie przedstawiciela organizacji 
pozarządowych do zespołu pracującego nad tym programem w tej 
formie wykonawczej i jakby też taką deklarację, że  w najbliższym czasie 
będzie opracowany nowy model programu, ponieważ tak jak wiemy jest 
to pierwszy program i jest on nie do końca doskonały. Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Pani Dyrektor Sobota. 
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 ANNA SOBOTA – Zastępca Dyrektora ds. Rodziny i Dziecka MOPR 
Szanowni Państwo Radni odpowiadam na pierwsze pytanie. Program 
ten zawiera wszystkie elementy, o które upomina się Pani. Będziemy 
je naturalnie doskonalić, jest i poradnictwo, są mediacje, poradnictwo 
szerokie, będą tworzone modele, będą działania, zakłada ten program 
i na to są przewidziane zabezpieczone środki. Zakłada ten program na 
szeroką skalę prowadzone działania profilaktyczne wobec rodziny 
i dziecka, profilaktyczne, żeby nie dopuszczać do trudnych sytuacji 
występujących u dziecka. Również mediacje, poradnictwo rodzinne, 
poradnictwo psychologiczne z włączeniem psychiatry w sprawach tego 
wymagających. Do tego jest szeroka koalicja organizacji innych 
podmiotów działających w mieście w tych obszarach działania 
dotyczących rodziny i dziecka, aby te działania były spójne również 
komplementarne z innymi projektami adresowanymi do mieszkańców, 
na przykład z programem dożywiania, z programem przeciwdziałania 
przemocy, z gminnym programem profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych, gdzie pozyskujemy środki na dodatkowe 
narzędzia, na przykład na wyjazdy dzieci na kolonie, na wprowadzanie 
programów profilaktycznych, prowadzenie świetlic socjoterapeutycznych 
w szkołach, placówek wsparcia dziennego, które oferują nie tylko 
wsparcie dzieciom ale i pracę z rodziną. Ten wachlarz jest bardzo 
szeroki ale jest ciągle jego katalog otwarty i doskonalony. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Więcej nie ma głosów. Przypomnę, że to jest druk 204 
z dwiema autopoprawkami. Przepraszam bardzo, jeszcze raz się 
zgłasza Pan Hamadyk. Radny Hamadyk. 
 
Radny ŁUKASZ HAMADYK 
Pani Dyrektor jest tam coś o odpowiedzialności bo nie usłyszałem 
odpowiedzi na moją dygresję? 
 
ANNA SOBOTA – Zastępca Dyrektora ds. Rodziny i Dziecka MOPR 
Szanowni Państwo śledzimy w kraju i spotykamy się z różnymi 
sytuacjami. Miasto Gdańsk jako pierwsze opracowało, weszło, wdrożyło 
procedurę interwencji w sytuacji krzywdzenia dziecka. Ta procedura 
zostanie rozszerzona na wszystkie podmioty, wszystkie organizacje, 
wszystkie placówki, wszystkie instytucje, które mają kontakt z dziećmi, 
którzy opracują polityki skrojone na ich uczestnictwo w życiu dziecka aby 
wcześniej, jak najwcześniej reagować w sytuacji krzywdzenia dziecka, 
żeby nie dochodziło do takich sytuacji, ale to niestety nie jest tylko 
jednoosobowe działanie, to jest odpowiedzialność wszystkich dorosłych 
osób, które mają kontakt z dzieckiem. To jest odpowiedzialność również 
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nas mieszkańców, sąsiadów, rodziny. Wczesna interwencja, wczesne 
zareagowanie nie doprowadza do sytuacji trudnych. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Pani Radna Anna Wirska. 
 
Radna ANNA WIRSKA 
Panie Przewodniczący dziękuję bardzo. Ja mam takie pytanie, czy 
Gdańsk ma problem w pozyskiwaniu tych rodzin zastępczych i ile dzieci 
gdańskich czeka na to, aby właśnie znaleźć się w takiej rodzinie 
zastępczej? Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Pani Dyrektor, bardzo proszę.  
 
ANNA SOBOTA – Zastępca Dyrektora ds. Rodziny i Dziecka MOPR 
Tak poszukujemy rodzin zastępczych. Rozpoczynamy szeroko zakrojoną 
kampanię, aby pozyskiwać większe ilości. Istotnie mieliśmy w ubiegłym 
roku już zgromadzoną grupę do szkolenia, część osób się wycofała. 
Powody są różne, że rodziny obawiają się podejmowania tej trudnej roli, 
bo jest to trudna rola, jest to bardzo obciążające, ale szkolimy 
na bieżąco. Teraz są kolejne szkolenia, szkolenia są rodzin kandydatów 
na rodziny zastępcze to jest programem zatwierdzonym ministerialnie. 
Szkolenie na rodzinę zastępczą trwa do pięciu miesięcy, jest to szkolenie 
połączone z warsztatami. Osoby przechodzą odpowiednie kwalifikacje 
i  dopiero po ich spełnieniach mogę pełnić tę rolę. Obecnie, co prawda 
z dużymi trudnościami, ale radzimy sobie z umieszczaniem dzieci 
w pieczy zastępczej. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma. To jest przypomnę druk 204 
z dwiema autopoprawkami. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem? 
 

za     -    21 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -    10 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwała Nr IX/204/15 
 

w sprawie przyjęcia „Gdańskiego Programu Wspierania 
Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej  

na lata 2015 – 2017” 
 

z dnia 30 kwietnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie 
przyjęcia: „Szczegółowego 
Programu Promocji Zdrowia 
i Przeciwdziałania Wybranym 
Chorobom Społecznym dla Gminy 
Miasta Gdańsk na 2015 rok” 
(druk 214) 

 
 
 
JAROSŁAW FORMELA – Kierownik Referatu Ekonomicznego  
Przedstawił projekt uchwały druk 214 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 
opiniowała pozytywnie projekt. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 214. Kto 
z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -    10 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr IX/205/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia:  
„Szczegółowego Programu Promocji Zdrowia 

i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym  
dla Gminy Miasta Gdańsk na 2015 rok” 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

19) w sprawie wyłączenia 
Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego 
z Zespołu Szkół Specjalnych Nr 1 
im. Stefana Batorego przy 
ul. Batorego 26 w Gdańsku 
(druk 225) 

 
 
 
MARIOLA PALUCH – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 225 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie. Druk 225. Nie 
ma głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 
 
 
 



40 

 

Uchwałę Nr IX/206/15 
 

w sprawie wyłączenia Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego z Zespołu Szkół 

Specjalnych Nr 1 im. Stefana Batorego przy ul. Batorego 26 
w Gdańsku 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

20) w sprawie likwidacji 
Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego 
przy ul. Batorego 26 w Gdańsku 
(druk 226) 

 
 
 
 
MARIOLA PALUCH – Zastępca Dyr. Wydziału Rozwoju Społecznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 226 zgodnie z uzasadnieniem 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie. Głosów 
w dyskusji nie ma. Druk 226. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem? 

 
za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr IX/207/15 
 

w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego przy ul. Batorego 26  

w Gdańsku 
 

z dnia 30 kwietnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
 
  

21) w sprawie likwidacji Gimnazjum 
Nr 9 w Gdańsku z siedzibą przy 
ul. Śluza 3 (druk 227) 

 
 
 
 
MARIOLA PALUCH – Zastępca Dyr. Wydziału Rozwoju Społecznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 227 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie. Nie ma 
głosów w dyskusji. Druk 227. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem? 
 

za     -    22 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      8 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr IX/208/15 
w sprawie likwidacji Gimnazjum Nr 9 w Gdańsku  

z siedzibą przy ul. Śluza 3 
 

z dnia 30 kwietnia 2015 r. 



42 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

22) zmieniającą Uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia trybu udzielania 
i rozliczania dotacji z budżetu 
Gminy Miasta Gdańska dla 
przedszkoli, innych form 
wychowania przedszkolnego, szkół 
oraz placówek publicznych 
i niepublicznych prowadzonych 
przez osoby prawne inne niż 
jednostka samorządu terytorialnego 
lub osoby fizyczne na terenie 
Gdańska oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania (druk 234) 

 
 
 
MARIOLA PALUCH – Zastępca Dyr. Wydziału Rozwoju Społecznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 234 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji 
nie ma. Druk 234. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/209/15 
 

zmieniającą Uchwalę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 

Gminy Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form 



43 

 

wychowania przedszkolnego, szkół oraz placówek 
publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby 
prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego lub 
osoby fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich wykorzystania 
 

z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 

22.A) zmieniająca uchwałę w sprawie 
powołania Gdańskiej Rady Oświatowej 
(druk 236) 

 
 
 
Radna ŻANETA GIERYK – Przewod. Komisji Edukacji 
Przedstawiła projekt uchwały druk 236 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańsk 
Dziękuję bardzo. Prezydent nie wniósł uwag. Czy są jakieś głosy 
w dyskusji? Nie widzę, przechodzimy do głosowania. Druk 236. Kto 
z Państwa jest za?  
 

za     -    18 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -    11 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwała Nr IX/210/15 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania  
Gdańskiej Rady Oświatowej 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

23) w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działania Dyrektora Szkoły 
Podstawowej Nr 58 w Gdańsku 
(druk 208) 

 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewod. Komisji Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 208 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańsk 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś głosy w dyskusji? Nie widzę, 
przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa jest za uchwałą druk 
nr 208? 
 

za     -    31 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 
Uchwałę Nr IX/211/15 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora 

Szkoły Podstawowej Nr 58 w Gdańsku 
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z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

24) w sprawie rozpatrzenia skargi 
na bezczynność Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 222) 

 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewod. Komisji Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 222 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańsk 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Nie widzę. Przechodzimy 
do głosowania. Druk 222. Kto z Państwa jest za podjęciem druku?  
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/212/15 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność  
Prezydenta Miasta Gdańska 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
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25) w sprawie rozpatrzenia skargi 
na Dyrektora Szkoły Podstawowej 
Nr 27 w Gdańsku (druk 223)  

 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewod. Komisji Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 223 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańsk 
Dziękuję. Głosów w dyskusji nie ma. Przechodzimy do głosowania. Druk 
223. Kto z Państwa jest za? 
 

za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 
Uchwałę Nr IX/213/15 

 
W sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły 

Podstawowej Nr 27 w Gdańsku 
 

z dnia 30 kwietnia 2015r. 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 
 
 
 

26) w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działania Dyrektora Szkoły 
Podstawowej Nr 27 w Gdańsku 
(druk 224) 
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Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewod. Komisji Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 224 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańsk 
Dziękuję. Głosów w dyskusji nie ma. Przechodzimy do głosowania. Druk 
224. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały? 
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/214/15 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora 
Szkoły Podstawowej Nr 27 w Gdańsku 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

27) w sprawie rozpatrzenia skargi 
dotyczącej nieodpowiedniego 
traktowania ucznia przez Dyrektora 
Szkoły Podstawowej Nr 27 
w Gdańsku (druk 229) 

 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 229 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańsk 
Dziękuję. Głosów w dyskusji nie ma. Przechodzimy do głosowania. Druk 
229. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały? 
 

za     -    32 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr IX/215/15 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej niewłaściwego 
sposobu realizacji zajęć dydaktycznych oraz szykanowania 

pracownika przez Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 27  
w Gdańsku 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

28) w sprawie rozpatrzenia skargi 
dotyczącej nieodpowiedniego 
traktowania ucznia przez Dyrektora 
Szkoły Podstawowej Nr 27 
w Gdańsku (druk 230) 

 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 230 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańsk 
Dziękuję. Głosów w dyskusji nie ma. Głosujemy druk 230. Kto z Państwa 
jest za podjęciem uchwały? 
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 
Uchwała Nr IX/216/15 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej 

nieodpowiedniego traktowania ucznia przez Dyrektora 
Szkoły Podstawowej Nr 27 w Gdańsku 

 
z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

PUNKT 5 
 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 
 
 
Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Prezydenta Miasta 
Gdańska stanowią odpowiednio załączniki 33 i 34 do protokołu. 
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PUNKT 6 
 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 
 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado ja chciałem 
podziękować serdecznie wszystkim Radnym za wszystkie kwietniowe 
posiedzenia dotyczące strategii. Przeanalizowaliśmy dziewięć 
programów operacyjnych. Przypominam jednocześnie, że do końca tego 
tygodnia na adres Strategii można przesyłać wszelkie uwagi do tych 
programów operacyjnych a członkom Komisji Strategii i Budżetu, którzy 
musieli wziąć udział aż w sześciu posiedzeniach w tym miesiącu 
serdecznie dziękuję za tak intensywna pracę.  
 
 
 

PUNKT 7 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańsk 
Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej głosów. Dziękuję Państwu bardzo. 
Zamykam obrady sesji.  
 
 
Obrady zakończono o godzinie 1250 

 
 

 Przewodniczący 
Rady Miasta Gdańska 

 
Bogdan Oleszek 

 
 
 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
podinspektor BRMG 
 
 
Jolanta Sędziak 


